
Geachte minister hierbij mijn zienswijze  

Betreft voornemen sluiten jacht haas en konijn, 

 

Wie ben ik; een actief jager en weidevogelbeschermer van 40-, 19 jaar in bezit van jachtakte en 

actief jager in Gelderland en Flevoland. 

 

Mijn inziens is het op voorhand sluiten van de jacht op haas en konijn voorbarig. Dit om de volgende 

redenen; 

- de gebruikte data is niet wetenschappelijk onderbouwd maar gebaseerd op bijvangst tijdens 

vogeltellingen door mensen die hun focus hebben op vogels en in de regel geen oog hebben voor 

overige (zoog)dieren tijdens deze telling. 

- Met een ander referentiejaar als 0-meting laat zien dat, zeker het haas, het prima doet in 

Nederland 

-elke jager er vanuit zijn binding met zijn jachtveld en meerjarig jachtrecht er alles aan gelegen is om 

de stand van het wild binnen zijn wettelijke mogelijkheden zo optimaal te houden. Maar ook vanuit 

de wettelijke plicht om een goede wildstand na te streven als voorwaarde om te mogen jagen. 

 

Verder neem ik de volgende zaken waar in Nederland, 

Het Verlies aan geschikte leefomgeving door aanleg van wegen, verstedelijking/verstening, 

aanleggen van objecten tbv groene energie en het aanleggen van verschralende natuur en het 

omvormen van productie bos naar natuurbos. Heeft een grote impact op de leefbaarheid en het 

totaal te benutten leef 

Oppervlak van de wildsoorten. Vanuit mijn ervaring in het veld zie ik vooral konijnenpopulaties 

verdwijnen in bossen die omgezet zijn van productie naar natuurvolgend bos. Waardoor deze 

bossen niet meer geschikt zijn voor konijnen om te leven. Wat betreft Het Haas zie ik juist in mijn 

eigen beheersgebied dat de populatie in de afgelopen 6 jaar ver 4voudigd is. Dit wordt deels 

veroorzaakt door weersomstandigheden en het veranderend landgebruik door agrariërs. Maar ook 

door 

Inzet van de locale jager betreft intensief predatoren beheer voor weidevogels met als bij vangst 

minder predatie druk op het haas en konijn. 

 

Verder ben ik van mening dat Jagers weten wat er leeft in hun jachtgebied. Ze tellen jaarlijks hoeveel 

dieren er leven en baseren hun oogst hierop. Uit cijfers blijkt (FBE Gelderland) dat; 

De jarenlange tellingen van jagers die bewust hazen tellen een extreem groot verschil in absolute 

aantallen kennen t.o.v. de Sovon telling waar de haas als ‘bijvangst’ is meegeteld door 

vogelliefhebbers. 

De trend in de hazenstand echter in de Sovon tellingen en tellingen door jagers uitgevoerd, hetzelfde 

is. Hieruit kan opgemaakt worden dat wat er gebeurd in het veld bij beide telmethoden op dezelfde 

manier tot uiting komt. Alleen is de aangenomen absolute aantallen vanuit de SOVON telling zeer 

discutabel of zelfs verre van de realiteit. Het zou goed zijn dat de minister hier goed naar kijkt, waar 

het verschil vandaan komt, maar ook dat er een juiste specifieke tellingsvorm voor haas en konijn 

komt, zoals nu opgetuigd wordt in de provincie Gelderland. 

Wat daarbij gesteld moet worden is dat in de afgelopen 50-60 jaar het gedrag van het haas flink is 

veranderd, door de grotere 

Recreatieve druk worden dieren zoals hazen steeds meer nachtdieren en zijn deze bij dag of 

schemertellingen maar gedeeltelijk telbaar. In mijn eigen veld van 300 ha kwamen wij bij de 

voorjaarstelling in 2022 op een stand van 88 hazen, toen wij dezelfde telling snachts met een 

warmtebeeld kijker deden kwamen wij rond de 125-135 hazen op het zelfde telgebied. Dit is ook 



geconstateerd door de 

FBE GELDERLAND  en de KNJV. 

 

Kijkend naar de Trent ontwikkeling haas van de afgelopen jaren diezelfde trend al zichtbaar dat 

jagers minder hazen oogsten in hun veld wanneer de voorjaarsstand minder is. Kortom ze zijn zich 

ter dege bewust van schommelingen in de stand en houden hier actief rekening mee. 

 

Wat betreft populatie Konijnen die is al jaren zeer grillig door ziekten die er kunnen heersen onder 

konijnen. Juist door het sluiten van de jacht kunnen populaties nog harder groeien waardoor ziekten 

eerder uitbreken. Daarnaast is iedere jager zuinig op die enkele konijnen die er zitten, vanuit de 

kennis dat in een goed jaar een groep van 5 konijnen zomaar kan uitgroeien tot 50-100 konijnen. 

Waar dan verantwoord uit geoogst kan worden voordat konijnen ziekten de populatie weer 

uitmoord. Ook hier gaan jagers met hun commitment aan het jachtveld Verantwoord mee om. 

 

Door het sluiten van de jacht op het haas en konijn zullen een heel aantal jagers 20-30% zijn/haar 

drive verliezen om nog te jagen/zich in te zetten voor het optimaal houden van de biodiversiteit in 

zijn/haar veld. Dit gaat ook impact hebben op beheer en schadebestrijding, veel jagers zullen de 

energie verliezen om maximaal te werken aan beheer en schadebestrijding, waardoor de 

tegemoetkoming’s aanvragen faunaschade zullen toenemen en per schade geval groter gaan 

worden. En uiteindelijk beheers doelen zoals doelstand ganzen niet bereikt gaan worden.  

 

Jagers in Nederland besteden extreem veel tijd, zeker in verhouding tot een minderheid van 

Nederlanders die ageert tegen de jacht, aan het juist conserveren van natuur. Ze bejagen predatoren 

van weidevogels en hazen. Ze voorkomen of beperken schade door bijvoorbeeld ganzen of 

houtduiven. Ze werken aan natuurverbetering door bloemenmengsels in te zaaien. Jagers 

overleggen met boeren rondom het maaibeleid, en wanneer er gemaaid wordt, ondersteunen ze 

agrariërs om maaiverliezen van jonge hazen, nesten van weidevogels en reekalveren te beperken. 

Jagers en jacht gerelateerde mensen zijn enorm betrokken bij hetgeen op het platteland gebeurt. 

Niet zelden hebben ze misstanden (zoals stroperij, ondermijning en dumpingen) in het vizier en 

dragen indirect bij aan de veiligheid van het buitengebied. 

Dit alles doen ze vanuit hun natuurpassie. Een onderdeel daarvan is het duurzaam en 

verantwoordelijk benutten van wild. Door de jacht op het haas en het konijn te sluiten, wordt de 

enorme inspanning teniet gedaan 

 

Andere zaken die een groter effect hebben op de bescherming/stimulering van de stand, zoals de 

vele zwerf- maar vooral huiskatten die snachts en soms zelfs overdag in het veld aanwezig zijn en 

daar voor voedsel maar vaak voor vermaak hazen en andere zoogdieren vangen en doden. In ons 

eigen veld van 300 ha oogsten wij jaarlijks een 10-20 hazen, katten alleen al vangen voor ons bekend 

hier 20-30 hazen per jaar zonder nut en noodzaak, thuis staat een bak met voer klaar, ze zijn in de 

regel eerder te dik dan te dun. Hier ligt voor de minister een grote kans om in de volle breedte van 

het beschermen van inlandse zoogdieren en vogels stappen te maken, er zijn diverse onderzoeken 

waaruit blijkt dat katten een extreem grote belasting leggen op de biodiversiteit. In de grafiek hier 

bijgevoegd heb ik de telgegevens van de laatste 6 jaar opgenomen van de voorjaarstelling haas en 

konijn in mijn eigen jachtveld gelegen aan de Veluwe randmeer zone te Gelderland.  



 
 

Daarnaast zien wij door de actieve bescherming van andere soorten die hoger in de voedsel 

piramide staan dan het haas en andere soorten die onder druk staan, dat de druk van predatie door 

deze soorten ook toe neemt, zoals ooievaars, marter achtigen etc. 

 

Commentaar leveren is natuurlijk altijd makkelijk, daarom ook een aantal tips van mijn zijde voor dit 

vraagstuk: 

-werk naar een betere telmethode die dichter bij de praktijk ligt 

-kijk goed naar welk referentiejaar gebruikt wordt, laat dit niet een politieke keuze zijn om een 

bepaald doel te bereiken maar een goede weergave van de situatie. 

-geef de maatschappij meer mogelijkheden om predatie binnen deze soorten te beperken 

-werk aan een “kattenverordening” en geef meer mogelijkheden voor het uit de natuur halen van 

katten, zonder dat deze terug geplaatst word. 

-wanneer predatoren niet meer Bedreigd worden in het voortbestaan zet deze dan op de landelijke 

vrijstelling met eventueel een beperking per provincie, en zorg voor minimale papieren rompslomp. 

En zorg voor een goede juridische onderbouwing.  

-zorg voor minder juridische rompslomp, maak Ontheffingen eenvoudiger, wanneer er extra 

beperkingen komen Gaan mensen (jagers) er minder gebruik van maken, bij de kleinste fout kan een 

jager zijn akte voor soms wel 6 jaar kwijt zijn. 

-werk vanuit vertrouwen niet uit wantrouwen. Wat je zaait zul je oogsten. 

 

Tenslotte wil ik de minister graag veel raad en wijsheid wensen met haar ambtenaren. Ik hoop van 

harte dat ze rekening houdt met het vakmanschap, de toewijding en de grote betrokkenheid van 

jagers bij de natuur en het buitengebied. Veel 

Jagers zijn hun hele leven en vaak over meerdere generaties in het zelfde veld/gebied actief en 

weten zich verbonden aan het gebied en willen hier de komende 10-20-30 of in mijn geval de 

komende 60 jaar kunnen blijven oogsten, en dat kan alleen als we zorgvuldig omgaan met de 

populaties. 

 

Daarnaast is het een hartenwens dat jagers niet belast worden met nog meer regels zoals alle 

ontheffingen al zijn door het haas en konijn uit te sluiten van jachtmogelijkheden. Maar dat ze vooral 

de positiviteit en toewijding ziet en herkent. Dat ze de jagers en hun rol op waarde weet te schatten 
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en de jacht niet nog verder bureaucratiseert. 

 

Graag sluit ik af met hoe wij als jagers werken in ons veld 

“Wij beheren het “natuurlijke” kapitaal en oogsten jaarlijks een deel van de rente.  

 

En laten het kapitaal ongemoeid, als we dan economisch blijven, bij negatieve rente slaan we het 

oogsten een jaar over. 

 

Met een vriendelijke groet, 

ondergetekende. 


